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Z A P I S N I K

sa XXXIX sjednice Skupštine opštine Banja Lulca održane dana
28,1.1966. godine

Sjednica pocinje u 8,10 casova.
\ Sjednici presjedava predsjednik Skupštine opštine 

Popović Ivlilorad.

Zorka.
odtornika.

Zapisnik vodi radnik Skupštine opštine Čadjenović 
Sjednici prisustvuju 62 odbornika, a odsutno je 38.
Izostanke su pravdali odbornici: Babić Živko, Jaj- 

cević Ivica, Majstorović Ante, Narančić Dušan, Šolaja Jefto, Ba~ 
lić Azra, Bela Mira, Javor Tomislav, Kemcan Milan, Petković Bo- 
jan, Pirolić Dušanka, Jezđimir Nada i Vehabović Ekrem.

Ihostanke nisu pravdali odbornici: Berić Dušan, Bi~ 
jelić Pavo, Četojević Rada, Gazić Joško, Konjik Blagoje, Maksi- 
mović Novafc, Mešinović Tasim, Seksan Slavko, Ba^aric Branko, Ben- 
da Mihajla, Brkljač Rade, Džombić Milorad, Dgubo Sefik, Grozdanić 
Milivoj, Kurt Anton, Maglajlić Ibro, Medojević Marko, Perović Vla- 
do, Pirolić Meho, Rojc Vera, Ruždijić Teofik, Šalvarica Ljubodrag, 
Šarcević Omer, Trkulja Mitar i Vranješ Todor.

Predsjednik konstatuje da sjednici prisustvuje nadpo- 
lovična većina odbornika, te da se mogu donositi pravovaljani zak- 
1jučci.

Na zapisnik sa prošle sjednice dali su primjedbe Ha- 
džimujagić Ismet i Memon Ivan za koje je navedeno da nisu prisus- 
tvovali sjednici, a isti'navode da su na sjednici bili. Primjed- 
ba je usvojena.

Predsjednik predlaže
D N E V N I  R E D

Razmatranje mjesta i uloge sreza u SRBiH,
2. Pcijedlog Programa rada Skupštine opštine i njenih 

organa zaJL966. godinu,
3* Prijedlog Odluke o maksimalnim paušalnim godišnjim 

osnovicama doprinosa od zanatskih djelatnosti i o minimalnim os- 
novicama doprinosa od zanatskih djelatnosti i doprinosa od samo- 
stalnog vrešenja intelektualnih usluga za obveznike kojima se do- 
prinos odredjuje prema stvarnom ličnom dohodku,

—  ji-. Pcijedlog 0dluke o izmjeni i dopuni Odluke o opštin- 
skom porezu na promet,

—  5. Prijedlog Odluke o dopuni Ođluke o odredjivanju naj- 
viših cijena i najviših marži u maloprodaji odredjenih proizvoda,

6. Prijedlog Odluke o odredjivanju kamatnih stopa na 
poslovni fond komunalnih, ugostiteljskih, zanatsko uslužmh i tu- 
rističkih privrednih organizacija,

7. Prijedlog Odluke o investicionom i tekućem održava- 
nju stambenih zgrada i stanova,

\§; Prijedlog odluka o osnivanju:
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о- Fonđa za poljoprivredu opštine Banja Luka,
- Fonda za turizam opštine Banja Luka,
- Ponda za sportske objekte opštine Banja Luka,

9. Prijedlog zaključka o potvrdjivanju statuta:
- Fonda za poljoprivredu opštine Banja Luka,
- Ponda za turizam opštine Banja Luka,
- Ponda za sportske objekte opštine Banja Luka,

10. Erijedlog Rješenja o odredjivanju radnih organiza- 
cija koje delegiraju svoje predstavnike u upravne odbore fondova 
opštine Banja Luka,

11. Prijedlog rješenja o imenovanju predsjednika i 
članova upravnih odbora:

- Ponda za obrazovanje opštine Banja Luka,
- Ponda za kulturu opštine Banja Luka,
- Ponda za putove opštine Banja Luka,
- Ponda za kreditiranje djaka i studenata opštineBanja Luka,
- Ponda za unapredjenje šurna u opštini Banja Luka,
- Ponda rizika opštine Banja Luka,
- Fonda za turizam opštine Banja Luka,
- Ponda za poljoprivredu opštine Banja Luka,
- Ponda za sportske objekte opštine Banja Lukaf

12# Prijedlog Rješenja o imenovanju predstavnika opšti- 
ne Banja Luka u radnički savjet Stambenog preduzeća Banja Luka,

1 3 * Prijedlog rješenja o iiaenovanju predstavnika društ- vene zajednice u:
- Savjet Pozorišta Bosanske Krajine,
- Savjet Gradskog stadiona ,fBorac,t,
- Savjet Radničkog univerziteta,
- Savjet Osnovne škole nMladen StojanovićH , Banja 
Luka,

- Savjet Osnovne škole f,Rudi Čajavec1* Kuljani,
- Savjet Učiteljske škole,

14. Prijeđlog Rješenja o imenovanju ovlaštenog ihovnoginspektora,
15* Prijedlog zaključka o davanju saglasnosti za iraeno- 

vanje vršioca dužnosti upravnika Zdravstvene stanice Pabrike ,rRu- di Cajavec",
16. Prijedlog Rješenja o raspisivanju izbora u Osnov- 

noj školi “Bratstvo jedinstvo11 Ivanjska,
17* Prijeđlog rješenja o prenosu prava i obaveza po 

odobrenim kreditima sa opštine Banja Luka na:
- Ugostiteljsko preduzeće f,Vrbas,f u iznosu od 

100.000, 131*000 i 1,819*953,38 novih dinara,
- Komunalno p^eduzeće ,fVodovod i kanalizacija” na 

iznos od 887*200, 350.000 i 542.800 novih dinara,

18. Prijedlog rješenja o davanju garancija:
- Ugostiteljskom preduzeću "Vrbas" na iznos od



1,819*955>38, 1 3 1 .ШОО i 100.000 novih dinara,
- Komunalnom preduzeću "Vodovod i kanalizacija” 

na iznos od 350.000, 887.000 i 54-2.000 novih dinara,
19. Prijedlog rješenja iz imovinsko pravne oblasti:

I - 0 odredjivanju organom korišćenja na nepokretno- 
stima u društvenoj svojini:

- Više ekonomsko komercijalne škole u Banjoj Luci na 
dijelu zgrađe u, ulici M. Lita broj 125>

- Eceduzeća za promet otpađcima na veliko MNova siro- 
vina,f na 11 zgrada i sklađišta,

- Zanatsko frizerskog preduzeća Banja Luka u ulici 
Vese Masleše bro'j 26,

- Ugostiteljskog preduzeća nVrbasn na poslovnoj pros- 
toriji u ulici ?га Grge Martića broj 2,

- Osnovne škole "Zmaj Jove Jovanovića11 u Banjoj Luci 
na zgradi i zemljištu koje služi za redovnu upotrebu zgrade, a 
nalazi se u ulici 22. april.

II - 0 dodjeli nacionalizovanog neizgradjenog gradje- 
vinskog zemljišta Stambenom preduzeću Banja Luka ranije vlasništ- 
vo Klindić Marije iz Banja Luke,

III - 0 određjivanju opšteg interesa za rušenje stam- 
benih zgrada radi izgradnje konfekcije celofana i objekta f,tre- 
tiranje otpadnih vodan Tvornice celuloze i viskoze u Banja Luci 
na nacionalizovanom neizgradjenom gradjevinskom zemljistu u k.&. 
Vrbanja.

IV - 0 izmjeni Rješenja broj: 04— 154/63. od 28.3.1963« 
godine o dođjeli nacionalizovanog neizgradjenog gradjevinskog zem 
ljišta Opštoj bolnici u Banjoj Luci.

V - 0 ukidanju rješenja SO Banja Luka broj: 04-5- 
PR-125/1-62 od 16.6.1962. godine o dodjeli nacionalizovanog neiz- 
gradjenog gradjevinskog zemljišta Rebić Luki iz Banja Luke,

VI - 0 ođbijanju zahtjeva Umičević Marka iz Banja Lu- 
ke za prenos zgrade iz društvene svojine u vlasniš'trvo bez naknade

VII - 0 đavanju saglasnosti o izmjeni pravosnažnosti 
rješenja bivše Sreske komisije za poljoprivredni zemljišni fond 
Banja Luka i to: 912/53, 922/53, 910/53, 923/53, 888/53, 890/53, 
907/53-, 883/53, 882/53, 884/53, 917/53, 128/53, 148/53, 145/53 i 
142/53*

X h . . j* . t4 ч » ‘^лЈМ  П $ -oVv?

VIII - 0 đavanju na korišćenje gradjevinskog neizgrađje- 
nog gradjevinskog zemljišta u društvenoj svojini gradjanima radi 
izgradnje porodicnih stambenih zgrada i to: Lazukić Cvijanu, Mr- 
dja Jovanki, Jakovljević Jovanu, Amidžić Bori, Isaković Izetu, 
Makul Hasanu, Begovic Muji, Prosen Slavku, Bjelajac Dragutinu i 
Stanković Žiki.

20. Informacija o.problemima školosvanja ucenika trgovin- 
sko ugostiteljske struke,
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21. Erijedlog Rješenja o prestanku rada i provodje- 
nju postupka redovne likvidacije paušalne trgovinske radnje 
"Voće" u Banjoj Luci,

22. Prijedlog Rješenja o prenosu prava i obaveza 
po odobrenim zajmovima sa opštine Banja Luka na Ugostiteljsko 
preduzeće ,1Bosna,f Banja.Luka u iznosu od 3б#357>75; 377*780,28 ; 
167*500,50 novih dinara,

23* Prijedlog Rješenja o davanju garancija Hotelsko 
ugostiteljskom p^eduzeću "Bosna1* na fcajmove u iznosu od 38*357,75; 
377*780,20 i 167*500,50 novih dinara.

Odbornik Buzađžić Rajko predlaže da se u dnevni red 
unese po hitnom postupku donoešnje zakljucka o davanju saglasnos- 
ti na Odluku Radničkog savjeta preduzeća "Autoprevoz" za uvodje- 
nje lokalne linije od Sračice do Bistrice, jer da je to riješeno 
na sjednici Savjeta preduzeća "Autoprevoz11 i predmet dostavljen 
Skupštini opštine, pa da Je o tome trebao da zauzme svoj stav Sav- 
jet za komunalne poslove, što nije učinjeno nečijom greškom.

Predsjednik SO kilorad Popović smatra da se ova tačka 
ne može unijeti u dnevni red po hitnom postupku, jer da odgovara- 
jući Savjet nije zauzeo svog stav, a u koliko je neko lcriv zbog 
tog zakašnjenja, odgovarajuća služba će to ispitati.

Odbornik Memon Ivan iznosi da je na prošloj sjednici 
uz Odluku o rebalansku budžeta opštine Banja Luka iznijeto da su 
u preduzeću 11 Jelšingrad,f vrlo veliki lični dohoci, a da ti podaci 
nisu c&ačni.

Predsjednik Skupštine opštine Popović Milorad objaš- 
njava da su od Službe društvenog Imjigovodstva dobiveni novi po- 
daci iz kojih se vidi da lični dohoci u preduzeću 11 Jelšingrad11 
nisu tačno prikazani, te da će se u tom pogleđu izvršiti ispravka.

Predloženi dnevni red jeđnoglasno je usvojen.
Po prvoj tačci dnevnog reda điskutovali su:
Predsjednik SO Popović Milorad koji iznosi da je pis- 

mo koje je dobiveno od Republike umnoženo i poslano svim odborni- 
cima, te da je održan sastanak rukovodioca društvenih i politič- 
kih organizacija radi zauzimanja stavova. Iznosi da veliki dio 
sređstava ostvarenih na teritoriji komune idu Republici i fedra- 
ciji, a pored tih obaveza banjalučka komuna ima velike izđatke 
za institucije koje koriste i druge komune, pa bi ta i druga pi- 
tanja trebalo raščistiti prije odluke o ukidanju srezova, jer 
da se samom odlukom o ukidanju sreza ne bi rješili već stvoreni 
problemi. Mišljenja je da ovakav srez kakav je sada ne bi trebalo 
zadržati, ali da ga ne bi ni administrativno trebalo likvidirati, 
nego ići postepeno da bi se dobilo u vremenu da se sagledaju svi 
problemi koji bi se mogli javiti.

Rakić Čiro smatra da se iz izlaganja preds^ednika SO 
vidi da se ukidanjem sreza ne bi finansijski dobilo, a to je zna- 
čajan momenat i da je vrlo čudno da se u nekim malim komunama ko- 
je su do sada bile usko vezane za srez donose na brzinu ođluke



0 ukidanju sreza. Srez bi trebao da nestane u razvijenoj međju- 
opštinskoj saradnji i u razvitku komuna. Pitanje komuna kao što
je Banja Luka postalo je jugoslovenski problem. Srez najmanje sme- 
ta, a ima koristi zbog njegovog postojanja. Mišljenja je da ne bi 
trebalo govoriti samo sa pozicija naše opštine, a što se tiće sađaš- 
njeg naćina raspodjele položaj opštine Banja Luka je vrlo težak,jer 
su sredstva mala, a teritorija velika, a rasformiranje sreza još vi- 
še bi materijalno pogodilo našu komunu. Ako bi ukidanjem sreza na 
banjalučku komunu palo 60-70% zađataka sreza onda treba energičnije 
tražiti garanciju da će biti obezbjedjena i odgovarajuće sreastva. 
Mišljenja je, da funkciju sreza treba postepeno transformirati u 
funkcije komuna, komora i društvenih organizacija, ali u toku jednog 
procesa. Društvenp-politicice organizacije na nivou sreza trebale bi
1 dalje da ostanu.

Odbornik Verem Ahmet smatra da je dostavljeni materijal 
koristan, jer da daje uvid u čitavo ovo pitanje. Mišljenja je da je 
dobro rečeno da reorganizaciga treba da omogući bolje funkcionisanje 
službi, ali ле pitanje kako ce službe funkcionisati k^da nebude sres- 
kih organa. Cinjenica je, da je od 108 odluka na 30 njih stavljene 
priLgedbe. ITe slaže se sa konstatacijom đa srez nije mogao da dobro 
radi zbog nedostatka sređstava, jer se objedinjavanjem i usmjerava- 
njem sredstava može vršiti i bez posebnih vlastitih sredstava* Nada- 
lje iznosi da je opravdana bogazan od atomiziranja društva , zatvara- 
njem u granice komune. Predlaže da se u tački 5 zaključaka izostavi 
razlog što srez nije imao sredstava.

Pcedsjednik SO Popović Milorad objašnjava da je razlog 
jači što nije bilo volje komuna, pa je odatle proizišao i nedostatak 
sredstava, jer opštine nisu bile voljne da finansijski saradjuju.

Odbornik Muhurdarević Avdo smatra da ako se srez ukida 
da nema razloga da ostanu i dalje sreski forumu đruštveno-političkih 
organizacija.

Odbornik Hadžimujagić Ismet je mišljenja da ^anja Luka 
ima koristi od lokacije sreza, a mnogo manje od njegovog rađa* Miš- 
ljenja je da bi trebalo analizirati zašto su stavovi nerazvijenih ko- 
muna protiv postojanja sreza. Vjerovatno da tu nisu opravdale svoje 
postojanje sreske službe pa bi to upućivalo na traženje i mjenjanje 
nečega u tim ođnosima.

Odbornik Pišteljić Dušan postavlja pitanje da li ima 
mogućnosti da se Skupština bori da dobije sredstva za prenešene in- 
stitucije i to naročito иа one koje prelaze značaj naše komune i slu- 
že za potrebe susjednih komuna.

Macanović Nikola je mišljenja da ne bi trebalo gledati 
samo na sredstva, već na stvarne potrebe i opravdanost postojanja. 
Uedostaci u radu sreza su dobrim dijelom bili prouzrokovani njegovom 
odvojenosti od opština i finansijskom zavisnosti od republike. Mišlje- 
nja je da ukidanje sreza treba izvršiti što postupnije, jer da bi 
naglo ukidanje moglo izazvati ekonomske i finansijske probleme.

Medić Rade, i’epublički poslanik iznosi da sadašnji srez 
nije identičan sa ranijim, jer da je on samo ostatak nekadašnjeg u 
pogledu funkcija. Potreba uskladjivanja opštih i pojedinačnih intere- 
sa nije presudna, јег bi to značilo ovjekovječiti srez, pa bi najbo- 
lje bilo da republički organi kvalifikovano i meritorno o tome odluče.



Mišljenja je da je srez fakticki već ranije ukinut, a u sadašnjoj 
organizaciji da nije ni neophodan. Mišljenja je da bi neki novi 
srez možda bio potreban, ali da bi njegovu formu trebalo prethod- 
no izučiti.

Hrnjaz Hadovan, radnik Skupštine opštine smatra da je 
sadašnje stanje odnosa opština - srez - republika neodrživo. Izno- 
si da je u zadnoe vrijeme na opštine prenigeto 450 poslova sa 130 
raznih zakonskih propisa, a da ni federacija ni republika ne poš- 
tuju dužnost prenosa sređstava uz.prenos nadležnosti pa se time op- 
štine dovode u vrlo težak položaj. Ukodanje sreza povuklo bi proši- 
renje opština, pa bi banjalučka opština izgubila svoj dosadašnji ka- 
rakter, a pogotovu karakter grada i postala običjpl konglomerat. U 
tački 3 zaključaka treba potencirati ovo pitanje. Iznosi da su u 
Sloveniji i Makedoniji ukidanjem srezova nastale spomenute teškoće.

Eredsjednik SO Popović Milorad iznosi da se u pismu Re- 
publičke komisije traži izjašnjenje Skupštine opštine. Mišljenja je 
da bi odluku trebalo donijeti na bazi dovoljnih podatakaf a važna 
pitanja su u materijalnim odnosima i u poboljšanju funkcionisanja 
službi* Smatra da se pokazalo da srez nije bio zajednica komuna 
iako je prilikom formiranja bio glavni razlog ekonomsko povezivanje 
komuna u dolini Vrbasa. Mišljenja je da bi tek na osnovu obrade do- 
sadašnjih problema trebalo donijeti decidiranu odluku. Ako se to ne 
može, treba pređložiti ne ukiđanje sreza već transformiranje. Pret- 
hodno treba razmotriti da li će se moći razvijati samouprava ako se 
izvrši centralizacija snaga iz sredstava u republici sa 106 opština, 
jer da se ni finansijski tu ne bi dobilo ništa ili bi se đobilo vrlo 
malo, jer da bi neke službe morale ostati bez obzira na sudbinu sre- 
za. Transformiranje bi trebalo da se srez pretvori u savez komuna i 
da gubi funkciju vlasti. Drugi zaključak treba da bude da ako se uki- 
ne srez treba zatražiti garanciju da se neće vršiti povećavanje opš- 
tina bez pitanja opštine kojoj se vrši pripajanje.

Nakon diskusije donijeti su zaključci:
I

Skupština opštine smatra da je pitanje daljeg postoja- 
nja ili ukidanja srezova, odnosno njihovog transformisanja, pitanje 
od bitnog značaja za dalji razvoj komunalnog sistema i samoupravlja- 
nja u društveno-političkim zajednicama. Zbog toga to pitanje traži 
odgovarajući tretman prije donošenja konačne odluke o njemu.

Skupština opštine smatra da đonošenje ove odluke ne bi 
smjelo da bude administrativni akt već rezultat svestranog i dubljeg 
sagledavanja ne samo ovog konkretnog pitanja, već čitavog kompleksa 
nerješenih pitanja komunalnog sistema, medju kojima najvažnije mjes- 
to zauzima pitanje adekvatnije raspodjele sredstava izmedju opštine 
i ostalih društveno-političkih zajednica.

U sklađu s tim, mišljenja je da donošenje odluke o sre- 
zovima treba odgođoti dok se prethodno ne prouče i riješe, kako već 
postojeća nerješena pitanja komunalnog sistema, materijalnog položa- 
ja opštine i odnosa izmedju opštine i drugih društveno-političkih za- 
jednica u daljem razvoju samoupravljanja, tako i pitanja koja bi se 
stvorila ukidanjem srezova. U međjuvremenu trebalo bi diskusiju pro- 
đužiti, i opštinama , srezovima, republičkim organima i društveno-po- 
litičkim i radnim organizacijama dati više vremena i mogućnosti da 
prouče pitanje i formulištu svoj stav. Posebno bi trebalo zatražiti



da i ođgovarajuće naučne ustanove prouce ova pitanja i daju svo- 
де prijedloge*

II
Ukoliko Skupština SRBiH ipak pristupi donošenju konačne 

odluke o srezovima smatra se da bi tom odlukom trebalo ići na tran- 
sformisanje sreza u zajednicu komuna, formiranu na bazi njihove vo- 
lje i svijestl o zajedniSkim interesima i oslobođjenju funkcija vla- 
sti. Rinansiranje te zajednice i njenih institucija vršilo bi se•za- 
jednickim sredstvima opština koje su udružene u zajednicu.

III
U sluSaju da se srezovi ukinu, realno je oSekivati da će 

doći i do ukidanja nerazvijenih opština i teritorijalnog prošire- 
nja ostalih opština, pa se predlaže da se opštinama garantuje da 
do teritorijalnog proširenja ne može doći bez njihove saglasnosti. 
Prema sadašnjoj odredbi Slana 9C. stav 4-. Ustava SKBiH od zaintere- 
sovanih opština traži se samo mišljenje koje nije obavezno za Skup- 
štinu SEBiH, te kao takvu ne pruža dovoljnu zaštitu samo upravnim 
pravima opštine.

Po drugoj tacci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Ciganović kilan koji iznosi da je u programu 

planirano da se u toku godine pred Skupštinu iznese 65 tačaka iz 
stuđijsko-analitiSkih poslova, što znaći d& oi mjesećno trebalo 
razmatrati po 5 takvih taSaka, pa se postavlja pitanje da li je u 
stanju da Skupština opštine to obavi. Iznosi da je planiran ogro- 
manjnaterijal i on bi se mogao izvršiti samo u sluSaju da Skupšti- 
na Sešće zasjeda.

Odbornik Verem Ahrnet je mišljenja da bi trebalo razmotri- 
ti^pitanje prenošenja nekih poslova sa Skupštine na savjete. Pred- 
laže da se izvještaj po pitanju konkursa u radnim organizacijama 
razmatra na kraju II kvartala, jer daće tada biti aktuelno i pita- 
nje reizbornosti.

Gnjatić Vito, opštinski javni tužilac je mišljenja da ia- 
ko je predvidjeni rad vrlo obilan, đa bi ga trebalo proširiti sa 
još đvije stvari koje bi iznio Savjet za unutrašnje poslove i to 
izvještaj o privrednom kriminalu, unutrašnjoj kontroli i medjusob- 
nom plaćanju izmedju korisnika društvenih sredstava, koji bi se iz- 
vještaj podnio u I tromjesećju, a da se u II tromjesećju razmatra 
pitanje bezbjednosti saobraćaja.

Odbornik Muhurdarević Avdo smatra da bi se možda na pr- 
voj sjednici trebalo razmo&riti pitanje budžeta i pitanje referen- 
duma za uvodjenje mjesnog samodoprinosa za pokriće budžetskih pot- 
reba.

Pređsjednik SO Popović Milorad objašnjava da odgovaraju- 
će službe rade na tome i da će koordinaciono tijelo zauzeti s^oj stav.

^Odbornik Džankić Pikret smatra da bi kod nekih pitanja 
pred Skupštinu opštine t&ebalo izaći samo sa prijedlogom zaključa- 
ka.
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Smatra da je kod Savjeta za kulturu iznijet vrlo mali broj pro- 
blema koje taj savjet razmatra, a da je djelokrug njihovog rada 
vrlo obiman te da bi program, to jest dio programa koji se odno- 
si na ovaj savjet trebalo bolje razmotriti. Mišljenja je da pro- 
blem samoupravljanja domova, dohotka i drugi trebaju da udju u 
program rada Savjeta za kulturu i Savjeta za obrazovanje, tim vi- 
še što se priprema zakon iz oblasti školstva.

Odbornik Hadzimujagić Ismet je mišljenja da bi trebalo 
aktivizirati oba vijeća naročito Vijeće radnih zajednica, jer ako 
bi se u tčku godine održalo 20 sjednica Skupštine i na svakoj bi- 
le iznijetet tri analize može se sa sigurnošću reći da bi to bilo 
samo formalno razmatranje bez ulaženja u dublji rad.

Predsjednik SO Popović Milorad objašnjava da se kod pra- 
vljenja programa pošlo sa pretpostavkom da Skupština u ovoj godi- 
ni mora biti aktivnija, a naročito njena vijeća. Iznosi da će veći 
dio informacija biti razmatran na sjednicama vijeća.

Odbornik Božić Vlado smatra da je u programu rada Savje- 
ta za kulturu trebalo obuhvatiti i program proslave 25-togodišnji- 
ce revolucije, na šta mu pređsjeđnik SO odgovara da je program pro- 
slave obuhvaćen u radu Socijalističkog saveza.

Hakon điskusije program rada Skupštine opštine i nje- 
nih organa za 1966. godinu usvojen je jednoglasno uz dopunu pred- 
loženu od Gnjatić Vitomira.

Po trećoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen pri- 
jedlog Odluke o maksimalnim godišnjim paušalnim osnovicama doprino- 
sa od zanatskih djelatnosti i o minimalnim osnovicama doprinosa od 
zanatskih djelatnosti i doprinosa od samostalnog vrešenja intelek- 
tualnih usluga za obveznike kojima se doprinos odredjuje prema st- 
varnom ličnom dohodku.

Po četvrtoj taČci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
prijedlog odluke o izmjeni i dopuni odluke o opštinskom porezu na 
promet.

Po petoj tačdi dnevnog reda diskutovali su;
Odbornik Verem Ahmet koji iznosi da je kod donošenja 

Odluke o porezu rečeno da se na teritoriji opštine ne mogu formi- 
rati dvojne cijene odredjenih artikala.

Rončević Vlado, radnik Skupštine opštine objašnjava da 
u propisima nigdje ne stoji da ne mogu postojati dvo^jne cijejae,a 
da je bilo pokušaja da se na teritoriji banjalučke opštine putem 
nejednakih marži dodje do toga da cijene budu jednake.

Odbornik Verem Ahmet smatra da bi zadruge mogle naći taj 
iznos koji gube na prodaji prehrambenih artikala na nekoj drugoj 
strani, jer da se gradjani uđaljenih sela stavljaju u neravnopra- 
van položaj, što će se možda i politički negativno odraziti.

Odbornik Markić Ante iznosi da je veliko reagovanje u se- 
lima na zavodjenje tih viših cijena naročito u pogledu glavnih preh- 
rambenih proizvoda kao što su šećer i brašno i teško se mogu uvje-



riti u opravdanost tih mjera. Mišljenja je da se ne može zadruga- 
ma'ostaviti na volju da one odredjuju cijenu u odredjenom raspo- 
nu, jer da se u zadrugama oavljsidu razne anomalije kao što su pro- 
daja kukuzurnog brašna od ušura po 100 dinar^ u vodenici, a to is- 
to brašno se u prodavnici prodaje po 118 dinara, dok se seljaku 
plaća samo 90 dinara za 1 kg. Mišljenja je da bi zadruge î ogle po- 
kriti taj gubitak, ako ga uopšte ima na prođaji industrijske robe 
koja je u zadrugama mnogo skuplja nego u gradu.

Odbornik Dragić Dragoljub iznosi da su zadruge dove- 
dene u vrlo nezgodan položaj sa prodajom osnovnih prehrambenih ar- 
tikala, te se u jedno vrijeme nosilo mišlju da se ti artikli uop- 
šte ne nabavljaju s obzirom da prevoz po 1 kg. košta po 6 dinara, 
a u zimskom periodu roba se većinom prevozi prvo kamionima pa onda 
seoskim kolima.

Odbornik Anušić Joso smatra da se ovim maržama treba 
malo više pozabaviti, jer ako je uvodjenje viših marži opravdano 
za planinske predjele gdje se roba dobacuje kamionima i kolima, to 
se ne može primjeniti na Zemljoradnicku zađrugu Ivanjska gdje se 
roba doprema vagonima isto onako kao i u Banjoj Lucit te oni nema- 
ju nikakvih većih troškova.

Odbornik Regodiš Bratoljub smatra da su mnogo veći po- 
litički problemi kada u selu nema brašna nego kada se ono prodaje 
par dinara skuplje. Iznosi da je za prevoz brašna u Viluse, Dobrnju 
i Duj’akovce plaćano samo za prevoz kolima po 5 dinara po 1 kg.

Odbornik Džankić Fikret smatra da treba izvršiti kal- 
kulaciju iz koje bi se vidjelo šta zadruga dobija i šta gubi i cime 
se pravda nastala anomalija da.je brašno u aginom Selu jeftinije ne- 
go u Bočcu koji je bliže gradu.

Odbornik Savić Milivoj iznosi da se brašno koje se pro- 
daje u Zađrugi Ivanjska dovozi predhodno u Banja Luku pa se ponovo 
vozi do Ivanjske. Iznosi da je na teritoriji prijedlorske opštine 
brašno skuplje nego na teritoriji banjalučke komune.

Odbornik Djumić Vlado objašnjava da brašno.ne može bi- 
ti skuplje u Bočcu nego u Aginom Selu ako je iste vrste.

Odbornik Guzijan Slavko iznosi da se stalno govori o 
spriječavanju migracije sa sela u grad, a da se to ne može spriječi- 
ti ako su uslovi života i cijene u gradu bolje nego u selima. Izno- 
si da je redovna pojava da se u toku ljeta kamioni koji dolaze u Ba- nja Luku i prevoze zađružnu robu vraćaju prazni, a da bi trebalo ta- 
da organizovati da se dovozi brašno kada su vremenske prilike povo- 
ljnije.

Odbornik Kajkut Djuradj iznosi da su zadruge privredne 
a ne socijalne organizacije i da one ne mogu rješavati socijalne pro- bleme.

Odbornik Vulić Boško smatra da se grebalo izaći sa poda- 
cima o troškovima koje zadruge imaju na te artikle. Predlaže ako se 
već drukčije ne može,, da se ide na povećanje cijena allioholnih pića, 
a ne nikako na povećanje cijene hljebu, Jer da se ne može dozvoliti 
da djeca po selima koja žive pod mnogo težim uslovima,šećer koji tro- 
še plaćaju skuplJe nego đjeca koja žive u BanJoJ Luci. Rređlaže da 
se ispitaju unutrašnje rezerve u zadrugama, pa tek onda đonese odluka.

-  9 -
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Odbornik Ciganović Milan iznosi da su zadruge priv- 
redne organizacige i da im se ne mo^u nametati obaveze iz kogih 
proistiću gubici, ako te gubitke nece neko nadoknaditi. Smatra 
da se mora biti načisto na tim da nige isti položag prodavnice u 
gradu i prodannice na primjer u Stricićima. Smatra da Je gradja- 
ne lako ubigediti da se brašno u selima mora prodavati skuplge ne- 
go u gradu, Jer da i oni sami kada dolaze u grad sa kolima da ku- 
pe brašno imagu troškova oko toga. Postavlja se pitange ko će pod- 
miriti zadruzi gubttke i cime se može zadruga prisiliti da proda- 
ge po nižog cigeni. Ako bi lgeti brašno bilo prevoženo postavlga 
se pitanje gđge će se lagerovati, ger su im smgeštagni prostori vr- 
lo skućeni, a njihovi sanitarni uslovi su takvi da bi sve zadruge 
trebalo zatvoriti.

Odbornik Ibrakiinbegović Dževad iznosi da ge Savjet raz- 
matrao ovu odluku, te da se postavilo pitanje da li ge veći problem 
za seosko stanovnisvvo ako se brašno poskupi za 6 dinara, ili kad 
zadruge ne bi htjele da nabavljagu brašno i da ga uopšte nema.

Odbornik Muhurdarević Avdo smatra da ge opravdano što 
odbornici traže dokumentacigu o kalkulacigt, [jer da ge teško na pa- 
met dokazivati opravdsnost ove mgere.

Odbornik Markić Ante iznosi da Igudi postavlgaju pita- 
nje zašto ge brašno na geđanaestom kilometru skuplge nego na dvade- 
setom kilometru, a da je u interesu stanovnika sela da se zađruge 
gacagu i nikako ne bi želgeli da dodje do propasti zadruga, saino da 
bi odgovorni u zadruzi trebali da se više pozabave bolgom organiza- 
cigom poslovanja, pa kada dovoze zob u Banga Luku, neka se kamioni 
ne vraćaju prazni nego neka đovezu brašno. Slaže se da se cigene po- 
većagu ali samo sa gasnom kalkulacijom, a ne nikako na ргебас.

Odbornik Mažar Žiža iznosi da ge pogodila izgava uprav- 
nika zađruge da sela neće snabdgevati osnovnim prehrambenim artik- 
lima ako se ne povise cijene, te da bi tim neno trebao da se zabavi 
i ne dozvoli da se i onako težak položag seoskog stanovništva goš 
više pogoršava. Mišljenja ge da bi odgovaragući savjet trebao da se 
pozabavi radom zadruga i pred Skupštinu izadje sa podacima šta su 
zadruge učinile na terenu, pošto otkupljugu robu i kako ge prodagu.

Odbornik Dragić Dragolgub iznosi da ge normalno da ci- 
gena brašnu bude geftinija u dobrngi nego u nekom mgestu bližem Ba- 
ngog luci, ger da se brašno ođvozi prvo u dobrngu, tamo se uskladi- 
šti i prema potrebi vraća iz magacina u mjesta koga su bliža Banjog 
Luci. Iznosi da je njegova zadruga na samog zobi imala gubitke od 3,000.000 dinara.

Odbornik Duvnjak Stojan mišlgenja ge da treba dublje 
pristupiti rješavanju ovog problema,.ger da se i kod drugih artika- 
la javlgaju razlićite cijene. Ako se priznage ekonomsko poslovange 
onda se ono mora priznati i zemlgoradničkim zađrugama, pa ako se 
Skupština opštine može u to miješati i aiktirati cijene, onda neka 
se taaži od preduzeća uŽitoproduktn da brašno koge' se kupuje za se- la dagu geftinije.

Odbornik Vulić Vera smatra da nije trebalo voditi ovako 
široku diskusiju, nego pred Skupštinu opštine izaći sa gasnom kalku- 
lacigom iz koje bi se vidjelo šta se želi a šta se može.
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Predsjednik SO Popović Milorad smatra da odgovarajuća 
služba treba da objasni ćime su se rukovođili kada su predložili 
ovu odluku i da iznese elemente koji su tu bili presudni, s obzi- 
rom da se predlaže od strane nekih odbornika da se ova tačka ski- 
ne sa dnevnog reda#

Roncević Vlado, radnik Skupštine opštine objašnoava da je 
Savjet kada je razmatrao ovaj zahtjev razmatrao i devetomjesecni 
obračun zemljoradničkih zađruga i došao do zaključka da bi daljnje 
ovakvo poslovanje dovelo do većih gubitaka u zadrugama i do'priv - 
redne organizacije u Banjoj Luci које se bave prođajom tih osnovnih 
prehrambenih proizvođa imaju po 50 miliona dobitaka, zaaruge ih uop- 
šte nemaju* Mišijenja je, da je jasna situacija da ako se žito pre- 
vozi dalje od Banja Luke, da ono mora poskupiti i da to poskuplje- 
nje mora neko da plati.

Odbornik Kajkut Djuradj smatra da se odbornici trebaju bo- 
lje pripremiti kada dolaze na sjednice.

Odbornik Vulić Boško smatra, da je Rončević Vlado trebao da 
iznese da li se gubici koji se javljaju kod zađruga odnose na tri 
osnovna prehralabena artikla ili i na druge artikle.

Odbornik Karalić Dragoljub smatra da ne treba otežavati i 
onako težak položaj seoskog stanovništva.

Odbornik Verem Ahmet odgovara na pitanje pređsjednika SO 
Popović Milorađa po prijedlogu da li i dalje ostaje pri tome da se 
ova tačka skine sa dnevnog reda, da je on predlagao da se ispita mo- 
gućnost pronalaženja načina da do ovoga ne dođje zbog jedinstvene 
politike cijena u komuni. Smatra da ako nema drugog načina da se 
onda odobri povećanje cijena koje će inače i izazvati lančanu reak- 
ciju, to jest povećanje aijena i drugim artiklima.

Predsjednik SO Popović Milorad mišljenja je da se Skupšti- 
na mora rukovoditi i drugim principima, a ne samo emotivnim u koli- 
ko ne bi ođobrili povećanje raarži đoveli bi u pitanje dalju nabavku 
1 prodaju glavnih prehrambenih artikalam Ako potrošaći smatraju da 
im je rentabilnije doći u Banja Luku i kupiti te artikle, oni će ih 
i kupiti. Pcedlaže da bi odbornici sa terena trebali da više imaju 
uvida u rad zadruga i da sa organima upravljanja u zadrugama vide 
kolika će biti stopa marži u pojećinoj zadruzi.

Odbornik Džankić Fikret smatra da se većina zađruga uglav- 
nom.bavi trgovinom, a mnogo manje kooperacijom što nije na svom mje9 
stu.

Odbornik Muhurdarević Avdo pređlaže da kada se radi o ovako 
važnim pitanjima da treba dati detaljnju analizu, a ne samo suhopar- 
nu odluku.

Odbornik Vulić Boško je mišljenja da ako je potrebno da se 
ta marža poveća da je u tom slučaju treba snositi cijela komuna, 
a ne samo pojedini krajevi.

Rakon diskusije prešlo se je na galasanje po prijedlogu da 
se ova tačica skine sa dnevnog reda. Za prijeđlog Savjeta glasali su 
svi odbornici osim 7 odbornika koji su glasali za skidanje odluke
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sa dnevnog ređa. Nakon toga prešlo se na glasanje u pogledu stope 
marže.

Većina odbornika glasala je za predloženu ođluku, 
protiv pri[jedloga glasalo je 5 odbornika, a 1 odbornik uzdržao se 
od glasanja, pa je većinom glasova usvojen prijedlog Odluke o izme- 
ni i dopuni Odluke o srpsdcјиж odredjivanju najviših cijena i najvi- 
ših marži u maloprodaji odredjenih proizvoda.

Po šestoj taćci dnevnog reda odbornik Skenderija 
Stojanka predlaže da se Ugostiteljsko preduzeće "Bosna" prebaci iz 
člana 2 u član 3, jer da je оуо preduzeće na sebe uzelo otplatu anu- 
iteta po postojećim zajmovima.

Predstavnik Savjeta fiončević Vlado, radnik SO, us- 
vaja da se Ugostiteljsko preduzeće ,fBosnaTt oslobodi plaćanja kamat- 
nih stopa na poslovni fond, pa де jednoglasno usvojen prijedlog Od- 
luke o ođredjivanju ioauaatnih stopa na poslovni fond, komunalnih, ugo 
stiteljskih, zanatsko-uslužnih i turističkih privrednih organizacija 
uz izmjenu predloženu od odbornika Skenderija Stojanke.

Po sedmoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Božić Vlado smatra da će biti pogodjeni 

oni stanari koji stanuju na poslednim spratovima koji prokišnjavaju 
u pogledu'snošenja troškova održavanja stana.

Valentić Zdravko, radnik Skupštine opštine objaš- 
njava da će se Stambeno preduzeće starati o održavanju lcrova, a ako 
bi došlo đo icvara moleraja zbog prokišnjavanja molovanje takvog sta- 
na neće pasti na teret stanara, već na teret investicionog održava- 
nja.

Odbornik Plavčić Ivlilorad je mišljenja da je mnogo 
teže održavanje kaljevih peći nego centralnog grijanja i da od sto- 
pe 30% koliko je predvidjeno za ođržavanje stanova ne bi se moglo 
smanjiti, jer da se do sada kućnim savjetima ostavljalo po 50%. Va- 
lentić Zdravko smatra da.se može ostaviti donja granica od 30%, od 
koje se ne može ići niže.

Medić Bogoljub, radnik Stambenog preduzeća iznosi 
da se Stambeno pređuzeće brine i o tekućem održavanju, pa ako bi 
ga ograničili u procentima, doveli bi u pitanje izvršenje zadataka 
tog preduzeća.

Predsjednik SO Popović Milorad je mišljenja da bi, 
ako bi se preduzeću ostavilo da samo ođredjuje procenat za održavanj 
moglo ovaj procenit smanjiti i na 10-15% i taj iznos upotrebiti za licne dohodke.

Odbornik Verem Ahmet postavlja pitanje da li su pos 
tavljene norme u pogledu^trajanja zajedničkih prostorija koje su u 
svim zgradama veoma zapuštene, na šta mu Valentić Zdravko odgovara 
da se očekuju republički propisi kojim će biti pređvidjeni ti roko- 
vi.

Plavčić Milorad iznosi da je vijek krećenja stubiš* 
ta 8 godina, a da je to i suviše dug rok, pa da ga je trebalo prila* 
goditi potrebama i biti realan.
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Ođbornik Vidović Mladjen postavlja pitanje kako će 
biti tretirane zgrade koje su napravljene, to jest useljene prije 
nekoliko godina, a prilikon uselenja nisu bile dovršene*

Predsjednik SO Popović Milorad odgovara da te zgrade 
ustvari nisu ni preuzete, pa će se naknadno pregledati i rješiti problemi.

ф

Nakon dismusije jednoglasno je usvojen prijedlog Odlu- 
ke o investicionom i tekućem održavanju stambenih zgrada i stano- 
va uz dopunu da minimalni procenat koji se ostavlja za održavanje stambenih zgrada buđe J0%.

Po osmoj taćci dnevnog reda jednoglasno ge usvojen pri- 
jelog odluke o osnivanju Ponda za poljoprivredu, Ponda za turizam 
i Ponda za sportske objekte opštine Banja Luka.

Po devetoj tacci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
prijealog zaključkka o potvrdjivanju statuta Fonda za poljopriv- 
redu, Fonda za turizam, Fonda za sportske objekte opštine Banja 
Luka.

Po desetoj tačci dnevnog reda aiskutovali sus
Odbornik Džankić Fikret koji smatra da u Upravni odbor 

Fonda za kreditiranje djaka i studenata treba^u da udju predstav- 
nici omladine Tehničkog fakulteta i Saveza studenata na što mu pred- 
sjednik SO Popović Milorad odgovara da je već samom odlukom predvi- 
djeno da ti predstavnici udju.

Odbornik Vulić Boško predlaže da škola ,fMladen Stojano- 
vićn Bronzani M§jdan treba đa delegira svoga predstavnika u Uprav- 
ni odbor Fondti za obrazovanje.

Izvjestilac Savjeta slaže se sa prijedlogom odbornika Уш- 
lić Bošlia# pa Je jednoglasno usvojen prijedlog Eješenja o određji- 
vanju radnih organizacija lcoje delegiraju svoje predstavnike u up- 
ravne oabore fondova opštine Banja Luka sa izmjenom da u Upravni 
odbor Fonda za obrazovanje delegira svog predstavnika Škola пМ1а- 
den Stojanovićtf Bronzani Majdan umjesto jedne od gradskih škola.

Po jedanaestoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Verem Alimet koji predlaže da za predsjednika 

Fonda za sportske objekte umjesto Mešinović Tasima, koji je i suvi- 
še zauzet bude imenovan Mićević Slavko.

Odbornik Džaniiić Fikret predlaže za predsjednika tog 
fonda Petković Mirka koji je i do sada bio angažovan u tom fondu i 
postigao đobre rezultate.

Izvjestilac Savjeta objašnjava da je prethodno konsulto- 
van Mešinović Tasim i da on sam nije dao prigovor da se ne može prih- 
vatiti zbog prezauzetosti nego je pristao da bude imenovan.

Kako predlagaći nisu odustali od svog prijedloga to su 
njihovi prijedlozi stavljeni na glasanje. Nakon glasanja većinom gla- 
sova usvojen je prijeđlog da se za predsjednika Upravnog odbora Fon- 
da za izgradnju sportskih objekata imenuje Petković Mirko, pa je uz
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tu izmjenu jednoglasno usvojen prijedlog Rješenja o imenovanju 
predsjednika i članova upravnih odbora Fonda za obrazovanje, Fon- 
da za kulturu, Fonda za puteve, Fonda za kreditiranje djaka i stu- 
denata, Fonda za unapredjenje šuma, Fonđa rizika, Fonda za turizam, 
Fonda za poljoprivredu i Fonda za sportske objekte opštine Ban̂ ja 
Luka.

Po dvanaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog Rješenja o imenovanju predstavnika opštine Ba- 
nja Luka u Radnički savjet Stambenog preduzeća.

Po trinaestoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Verem Ahmet koji iznosi da je na današ- 

njoj sjednici Kuknika Zdravko imenovan u Upravni odbor jednog od 
fondova pa da ga ne bi trebalo opterećavati i imenovati u Savjet 
pozorišta.

Odbornik Mažar Žiža smatra da članove Savjeta po- 
zorišta ne treba rotirgcti, «jer da su oni dobro upoznati sa prob- 
lemima pozorišta.

Predsjednik SO Popović Milorad predlaže da se u 
Savjet pozorišta umjesto Kulcrike Zdravka imenuje Savijak Miroslav, 
pa je ova primjedba usvojena, i uz tu izmjenu usvojen je prijed- 
log Rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajednice u Sav- 
jet gozorišta Bosanske Krajine , Savjet Gradskog stadiona ,,Boracn , 
Savjet^Radničkog univerziteta, Savjet Osnovne škole flMladen Sto- 
janović11 Banja Luka, &č*vjet Osnovne škole ,fRudi бajavec,, Kuljani 
i Savjet Učiteljske škole.

Po četrnaestoj tačci dnevnog reaa jednoglasno je 
usvojen prijedlog R^ješenja o imenovanju ovlaštenog lovno inspek- tora.

Po petnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti na imenovanoe 
vršioca dužnosti upravnika Zdravstvene stanice Fabrike ,lRudi Ca- javec"•

Po šesnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog R^ješenja o raspisivanju izbora u Osnovnoj školi 
"Bratstvo jedinstvo" Ivanjska.

Po sedamnaestoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog Rješenjap po prenosu prava i obaveza za odobrene 
kredite sa opštine BanJa.Luka na Ugostiteljsko preduzeće "Vrbas" 
u iznosu od 100.000, 131.000 i 1,819.953*38 novih ainara; Komunal- 
no preduzeće. MVodovod i kanalizaci<јап na iznos od 887.200 didn. 
350.000, 54-2.800 novih dinara.

Po osamnaestoj tačci dnevnog reda jeanoglasno je usvojen prijedlog Rješenja o davanju garancija Ugostiijel^jskom pre- 
duzeću "Vrbas” na iznos od 100.000, 131.000 i 1,819.953,38 novih 
dinara, i Komunalnom preduzeću nVodovod i kanalizaci^a" na iznos od 
887.200, 350.000 i 54*2.800 novih dinara.

Po devetnaestoj tačci dnevnog reda diskutovali su:
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Odbornik Plavčić Milorad ko^i ymatra da preduzeću 
”lTova sirovina” u koliko se radi o zgradi i skladištu u preggra- 
dju treba povoljno riještiti, a ako se radi o tim objektima u Bo- 
riku treba ih odbiti.

Predsjednik SO Popović Milorad traži objašnjenje od 
izvjestioca po pitanju davanja na korišćenje gradjevinskog zemlji- 
šta navedenim u ovoj taćci pod VIII, jer smatra da se sa ovim pra- 
vi razlika tako da neka lica plaćaju zemljište mnogo skupštine, dok 
ga druga dobijaju jeftinije.

Izvjestilac Hasanbašić Nijaz objašnjava da je to ze- 
mljište izvan užeg gradjevinskog reona i bilo je oaredjeno za dod- 
jelu onim licima kojima su zferade srušene zbog divlje izgradnje 
ili im je izgradnja zabranjena, pa pošto su mnogi od njih odusta- 
li od dalje gradnje to je to zemljište odjeljenjo drugim licima.

Odbornik Plavćić Milorad smatra da u ovom slučajevima 
ne treba žuriti i dovođiti u neravhopravan položaj gradjane tako da 
jedni plać^ju m2 500 dinara, a drugi 3-4.000 dinaraf pa predlaže da 
se sa ovom aodjelom sačeka do iduće sjednice da bi se Skupštini pre- 
zentiralo gđje зе nalazi zemljište i ko su lica kojima je dodjelje- 
no, jer ako se daje privilegija gradjanima kojima su kuće srušene, 
taj'lcrug pi^ivilegovanih ne treba ni u kom slučaju proširivati.

Odbornik Begović Sulejman smatra da se pravilno ne 
uklapamo u opšte intencije stambene izgradnje.

Odbornik Kajkut Djuradj je mišljenja da ako se radi 
o prvoborcima treba imee to zemljište dati.

Odbornik Božić Vlado je mišljenja da se stvari dovo- 
ljno ne ispitaju,da se donose rješenja na brzinu te da bi u ovom 
sluČaju odgovarajuća služba trebala da iznese čime se rukovodila 
kađa je predložila ovakvo rješenje.

Nakon diskusije usvojeni su svi prijedlozi rješenja 
iz imovinsko pravne oblasti osim rješenja navedena pod VIII koja se 
pođtačka skida sa dnevnog &eda*

Po dvadesetoj tačci dnevnog reda jeđnoglasno je usvo- 
jena Informacija o školovanju učenika trgovienklco-ugostiteljske 
truke*

Po dvadesetprvoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog Rješenja o prestanku rada i provodjenju postupka 
redovne likvidacije paušalne trgovinske radnje T,Voćen u Banjoj Lu- ci.

Po dvadesetdrugoj tačci dnevnog reda jeđnoglasno je 
usvojen prijedlog Rješenja o prenosu prava i obaveza po odobrenim 
zajmovima sa opštine Banja Luka na Ugostiteljsko preduzeće nBosna” 
Banja juuka u iznosu od Зб*557»75; 377*780,28 i 167.500,50 novih di- nara.

Po dvadesettrećoj tačci dnevnog reda jednoglasno je 
usvojen prijedlog Rješenja o davanju garancija Hotelsko ugostitelj- 
skom preduzeću nBosnan na iznos od 38.357,75; 5/у.780,28 i 167.500,50 
novih dinara.
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Snednica je završena u 15 časova*
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za sjednicu Skupštine opstine Banja Luka od 28.1.19бб*godine

i
I.) Razmatranje mje ta i uloge sreza u SRBili,

irijedlog i-'rograflia rada Skupstine opštine i njenih 
organa za J^)66.godinu,

Izvjestilac: Giganovic Milan.
/3. Prijedlog Odluke o maksimalnim paušalnim godišnjim 

osnovicama dorpinosa od zanatskih djelatnosti i o minimalnim os= 
novicama doprinosa od zanatskih djelatnosti i doprinosa od samo= 
stalnog vršenja intelektualnih sluga za obveznike kojima se dô  
prinos odreajuje prema stvi rnom licnom donodku,

Izvjestilac: dkenderija Veljko. d k
4^ Prijedlo • Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o opštin= 

s'com porešn* na promet,
Izvjestilac: Skenderija Veljko.

5» ^rijedlog GRluke o dopuni Odluke o odred jiva^-ju naj= 
visih cijeha i najviših marži u maloprođaji odredjenih proizvoda,

/ ■ ^zv jestilac: Skenderija Veljko. '/)
/ 6^/Prijadlog Odluke o odredjivanju kamatnih stopa na 

poslovni RPond komunalnih, ugostiteljskih, zanatsko uslužnih i 
turistickih privre lih organizacija, л

Izvjestilac: Skenderija VeljkoJ /
(м Prijedlog Odluke o investiconom i tekućem održava= 

nju stanbenih’rzgrada i stanova, /
Izvjestilac: Llešinović Tasim. /С

q J  Prij edlog odluka o osnivanju:
— Ponda za poljoprivredu opštine Запја Luka,
— Ponda za turizam opštine Запја Luka,
— Eonda za sportske objekte opštine Banja Luka, •
Izvjestilac: Ciganović Milan.

9. Prijedlog zakljućka o potvrdjivanju statuta:
— Ponda za poljoprivredu op.dtine ianja Luka, p
— Po^da za turizam opdtine Banja Luka, ^
— Ponda za sportske objekte opštine ^anja Luka,
Izvjestilac: Giganović :dlan.

,Ty# Prijedlog Rješenja o određjivanju rađnih prganizaci= 
ja koje ctelegiraju svoje pre stavnike u upravne odbore fondova 
opštine jianja Luka.

Izvjestilac: Giganović - ilan.
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11, Prijedlog rjeh.enja o irnenovanju predsjednika i 
clanova upravnih odbora:

— Fonda za obrazovanje op tine Бапја Luka,
— Sonda za kulturu opdtine Banja Luka,

[ј /  Bonda za putove opdtine Запја Luka,j/
— -Fonda za kreditiranje djaka i studenata opdtine
kl C" v t-^/Fonda za unapredjenje suma opdtine -;anja Luka,Vf'
— Ponda rizika opdtine Запја Вцка, / А '.tine Banja Luka, —  TtoU-a ^

Banja Luka,

— Ponda za turizam opstine
— Ponda za pol j[oprivredu opstine Banja Luka, U___l| _  -*г— - _— »Fonda za sportske objekte opštine Banja Вцка,

stine

Izvje tilac: Telanović Ljubo.
12. Brijedlog Hješenja o imenovanju predstavnika op= 

Banja Luka u radnicki s vjet Stanbenog preduzeca Banja L^ka.
Izvjestilac iTejanovic Ljubo.

13. Prijedlog rješenja o imenovanju predstavnika druš= 
tvene zajednice u:

— Savjet rozorišta Bo'sanske krajine, \ /
S  — S a v i e t  Brpdskoo* s t a d i o n a  пВг»гас,г-ггХх  ̂ __

х*Hi.iladen otojanović*1 B.Luka,^.
— Savjet Ognovne škole lRudi uajavecT1 Kuljani, * " ̂
— Savjet Ućitel jske škole,^/^ п ^ ' — ~-ј г *
Izvjestilač: Tešanović Ljubo, " •

-

o a v j c u  i ' O i j U i l o  O d ’- i J O o m i b l i o  t t . r  J J J L i i U ,  \y
Savjet Gradskog stadiona nBorac,f,t(^!̂ &  

\г — Savjet Radničkog univerziteta,Ј/
's- — Savjet Osnovne škole T,i.:laden otoj

f

inspektora,
h

14̂ / Prijedlog Rješenja o imenovanju ovlaštenog ^ vnog
Izvjestilac: T.ešanović Ljubo

715# Prijedlog zakljucka o davanju saglasnosti za ime= 
novanje vršioca dužnosti, upravnika Zidravstvene з tanice Fabrike 
,fRudi Cajavcc,r,

Izvjestilac: Tešanović Ljubo.
ч 1$4 PrijedlO;.; RjeSenja o ra pisivanju izbora u Osnov= 

noj školi TTBratstvo jedinstvotf Ivanjska,' \ y ^
Izv jestilac: Ciganović Liilah, ̂ 0  ^

iX jJ Prijedlog rješenja o prenosu prava i obaveza po 
odob im icreditima за opštine Banja Luka na:

— Ugostiteljsko preduzeće nVrbaj[B u iznosu od 100.00 
131.0001 i 1,319.953,38 novih dinara,

— Komunalno preduzeće ,fVfodovod i kanalizасх3ft”
na iznos od 887.200; 350.000 i 542.800 novih dinara,

Izvjestilac: Skenderija Veljko.
18). Prijedlog rješenja o davanju garancija:

— Ugostiteljskom preduzeću MVrba3lf na iznos od 
1,819.953.38; 13^.000 i 100.GOO novih điuara,

— Itomunalnom preduzeću MVodovod i kanalizacija,f
naiznos od 350,000; 887.000; 542.000 i novih,dinara,

Ižvjestllac: Skenderija Veljko.

IX
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19* Prijeđlog rješenja iz imovinsko pravne oblasti:
I« o odredjivanju organom korišćenja na nepokretno= 

stima u društvenoj svojini:
— Više ekonomsko komercijalne škole u BlLuci na 

dijelu zgrade u ulici M#Tita broj 125,
— Ppeđuzeća za promet otpadcima na veliko MNova 

sirovina*' na 11 zgrada i skladišta,
— Zanatsko frizerskog preduzeca B#Luka u ulici 

Vese Masleše broj 26,
— Ugostiteljskog preduzeća V̂rbas** na poslovnoj 

prostoriji u ulici Fra Grge Martića broj 2, /
— Osnovne škole <fZmaj Jove JovanovićaM u Banja L^ci 

na zgradi i zemljištu koje služi za reaovnu upotrebu zgrade, a л^л\ 
nazi se u ulici 22 april.

(1К o dođjeli nacionalizovanog neizgradjenog g a= 
djevinskog zernTjišta Stanbenom preduzeću Banja Luka ranije vl^stiš=y 
tvo Klindić Marije iz Banja Luke# t\\

Iffil# o odredjivanju općteg interesa za rušenje stan= 
benih zgrada radi izgradnje konfekcije celofana i objekta )*treti= 
ranje otpadnih voda'* Ivornice celuloze i viskoze u Banja Luci na, 
nacionalizovanom neizgradjenom gradjevinskom zemljištu u k.o 
Vrbanja«

I V j o izmjeni Rješenja broj: 04=154/63 od 28*3*19б3* 
godine o dodjVi'i nacionalizovanog neizgradjenog gradjevinskog 
zemljišta Opotoj Bolnici u Banjoj Luci*

V. o ukidanju rješenja S0 Banja Luka broj: 04=5=PR= 
125/1=62 od 16.6.1962 godine o dodjeli nacionalizovano^,. neizgradje= 
nog gradjevinskog zemljišta Rebić Luki iz Banja Luke

VI. o odbijanju zahtjeva Umicević Marka iz Banja 
Luke za prenos zgrade iz drustvene svojine u vlasništvo bez nakna=^

(ШЈ° davanju saglasnosti o izmjeni pravosnažnosti \ 
rješenja bivše iSreske komisije za poljoprivredni zemljišni £ond " ‘ 
Banja Luka i to: 9 1 2 / 5 3 ,  9 2 2 / 5 3 ,  9 1 0 / 5 3 ,  9 2 3 / 5 3 8 3 8 / 5 3 ,  89o/53  
9 o 7 / 5 3 , 8 8 3 / 5 3 ,  8 0 2 / 5 3 , , 3 3 4 / 5 3 ,  9 1 7 / 5 3 ,  1 2 8 / 5 3 , 1 4 8 / 5 3 , 1 4 5 / 5 3  i 142 /53 -

VIII. o davanju na korišćenje gradjevinskog neizgra= 
djenog gr-djevinskog zemljišta u društvenoj svojini gradjanima radi) 
izgradnje porodicnih stanbenih zgrada i to:/Lazukik gvijanu, M g l / 
Jovanki, Jakovljjvić Jovanu, Amidzić Bori, IQa&ovic Izefu, akul 
liasanu. .Begovlć --uji, Prosen Slavku, 3 jela jac/^agiftinu T  BtanWvIć:

f  V Izvjestilac: ^asanbasić ilijaz.

NAKNADNI Di'iBVKI
2o. Informacija o problemima skolovanja ućesnika 

trgoninsko ugostiteljske struke,
Prijećllog Rješenja o prestanku rada i provodjenju 

postupka recfovne likviđacije paušalne trgovinske radnje {,VoćeiTu 
Banjoj Ltici.

Izvjestilao: Džinkić Milutin


